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Republika e Kosovës 

Republika Kosova-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly  

 

  VI saziv  

Prolećna sesija  

Komisija  za zakonodavstvo, mandate,  

imunitet, Poslovnik i nadzor  Agencije    

protiv  korupcije 

sednica br. 33 

Priština,  03.07. 2018, 13:00 

Zgrada Skupštine , sala  N-302 

 

ZAPISNIK  

Učestvovali su: Albulena Haxhiu, Hajdar Beqa, Bahrim Šabani, Sami Kurteshi, 

Arben Gashi, Korab Sejdiu, Bilall  Sherifi, Nezir Çoçaj, Igor Simić, Shkumbin Demaliaj i 

Frashër Krasniqi. 

 

Pazvani i ostali prisutni:  : Fitore Sopjani, pripravnica,  Skupština Republike Kosova, Ardita 

Sylejmani  RTK,  Rreze Hoxha,  GLPS,  Dibran Istrefi,   Klan Kosova,  Paris Guri,   KDI, 

Albulena Nuha,  RTV 21,  Besjana Bajrami,  Ekonomia Online,  Berita Abazi,  LVV,  Norë 

Shabani,  Koha Ditore, Salih Zyba,  LVV,  Vlorë Tosuni, Marija Maksimović, Nita Istrefi, 

Luljeta Aliu,   Inject NGO i  L. Berisha,  OSBE.  

 

Osoblje za podršku Komisiji: Mirlinda Kolgeci i Fatbardha Boletini. 

               

Predsedvala je : Albulena Haxhiu, predsednica komisije  

 

                                                       Dnevni red. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda ; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 15.05.2018; 

3. Formiranje radne grupe za nadzor sprovođenja  Zakona  br. 03/L-101 o porodici;   

4. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-086  o posebnoj komori vrhovnog suda o 

pitanjima u vezi Agencije Kosova za privatizaciju; 

5. Razmatranje zahteva za iniciranje procedura za izmene i dopune Zakona o prodaji 

stanova na kojima postoji stanarsko pravo;    
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6. Razmatranje zahteva Nezavisnog sindikata  bivšeg Opštinskog odbora za  

finansiranje -Đakovica, 1992-1999; 

7. Razno 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

 

Predsednica,  je predložila da Nacrt zakona o izmenama i dopunama Zakona o porodici uvrsti 

kao dodatna tačka dnevnog reda. Ona je rekla da je to zakonodavna inicijativa Komisije za 

zakonodavstvo… na osnovu zahteva g-đe Aliu. 

  

Predlog predsednice za uvrštavanje ove tačke dnevnog reda za rad današnje sednice je 

jednoglasno usvojen.  

  

 

Hajdar Beqa – predložio je da se treća tačka dnevnog reda koja se odnosi na nadzor 

sprovođenja Zakona br. 03/L-101 o pomilovanju briše sa dnevnog reda jer možda treba biti na 

novoj sesiji Skupštine. Tom predlogu se pridružio i poslanik Shkumbin Demaliaj. 

   

S obzirom da nije bilo drugih diskusija, Komisija je sa šest glasova za, tri protiv i jedan uzdržani 

glas usvojila predlog da se treća tačka briše sa dnevnog reda.  

 

 Dnevni red je usvojen uz predložene izmene.  

  

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 15.05.2018 

 

Zapisnik sa sednice od 15.05.2018.je usvojen bez primedbi. 

 

  

3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-086 o Posebnoj komori Vrhovnog suda po 

pitanjima u vezi sa agencijom za privatizaciju.  

   

 

Predsednica, je rekla da je na prošloj sednici odlučeno da se zaduži Komisija za razmatranje 

ovog N/Z i da ponedeljka 09.07.2018 bude razmatranje u načelu ovog N/Z. Nakon rasprave, 

odlučeno je da Komisija po tom oceni da li će biti drugo razmatranje istog i koliko  će vremena 

trebati komisiji da radi na ovaj N/Z naglasila je ona.  

   

 

Hajdar Beqa – je naglasio da je na   sednici bilo konsenzusa da prvo razmatranje bude dana  

   09.07.2018.  predlaže da se nakon diskusije usvaja u načelu ovaj N/Z i da su 10 dana dovoljno 

za drugo razmatranje.   Drugo razmatranje bude dana  19.07.2018.   

  

Bilall Sherifi, nije važno kada će biti drugo razmatranje nego da nađemo saglasnost da 

razmatramo ovaj N/Z bilo i na poslednjoj sednici prolećne sesije.  
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Frashër Krasniqi, on je mišljenja da se isti ne treba razmatrati kao takav i još manje ovom 

brzinom.  

  

Korab Sejdiu je rekao da sve što trebamo učiniti danas je da tretiramo N/Z i predlažemo sednici 

da usvaja ili ne usvaja Zakon, zavisno od glasova u prvom razmatranju i po tom odlučuje 

sednica.  

  

Predsednica,  je rekla da na prethodnoj sednici pokušali smo da dobijemo informacije i od 

Ministra pravde, ali bilo je nemoguće da dobijemo dogovor o tome koja će biti misija EULEX-a, 

jer ima suprotnosti između ministra pravde i Saveta Evrope i Vlade. Prema tome, koja će biti 

uloga EULEX-a? I rekla da smo na prošloj sednici   pokušali  dobijemo informacije i od ministra 

pravde, ali bilo je nemoguće da dobijemo odgovor o budućoj misiji EULEX-a zbog suprotnosti 

između  Ministra pravde  i  Saveta Evrope i Vlade. Prema tome, koja će biti uloga EULEX-a? 

Isto tako je rekao da je pisao i Kancelariji Predsednika i zahtevao dopisivanje Presidenta Thaci, 

ali nije bio u stanju da obezbedi. Osim ostalog naglasila je neinformisanost o sadržaju pisma i 

prema njoj to je veoma problematično i u nastavku je rekla da za Vetvendosja ovaj Nacrt zakona 

je neprihvatljiv sa proceduralnog ali i sa sadržajnog aspekta.  

  

 

Frashër Krasniqi – je rekao da pre glasanja o Zakonu moramo voditi računa da je privatizacija 

bila jedan od najštetnijih procesa kojim je uništen ekonomski i industrijski potencijal Kosova. To 

podrazumeva da sud ili posebna komora kojoj se zahteva produženje mandata da je jedna od 

najznačajnijih institucija  u sistemu pravde u vezi zloupotreba koje su učinjene u procesu 

privatizacije. Prema njemu je neopravdano da se stvaraju mehanizmi i usvajaju zakoni ad-hoc 

procedurom. U nastavku je rekao da ne shvata potrebu zašto se mora osnivati posebna komora po 

pitanja koja se odnose na KPA. Činjenica da će biti u sklopu Vrhovnog suda i ima istog 

predsednika, negira pravo stranaka na apelaciju. On je rekao da se može stvoriti depratman u 

sklopu sistema pravde koji   će se posebno baviti sa KPA-om i odluke departmana može apelirati 

apelacioni sud, po tom Vrhovni sud sa vanrednim pravnim sredstvima pa od Ustavnog suda 

naglasio je on. 

 

 Sami Kurteshi -  je rekao da je ovaj zakon izmenjen više puta zbog raznih razloga. Znamo da 

nijedno privatizovano preduzeće nije dalo rezultate. Ovaj je zakon koji štiti organizovani 

kriminal u privatizaciju društvene i javne imovine u Republici Kosovo, i istakao je da ima 

primedbi i u sadržaju i da neće glasati pro ovome Nacrtu zakona.   

 

  

Hajdar Beqa  Nacrt zakona o posebnoj Komori vrhovnog suda u vezi pitanja o Kosovskoj 

agenciji za privatizaciju, na protiv štiti stranke, jer privatizacija i onako se dešava. On je 

predložio da se glasa o N/Z u načelu i po tom amandamentovaćemo  između dva razmatranja.  

 

 Bilall Sherifi – je rekao da se u ovom Nacrtu zakona ima šta da se uredi ali isti je neophodan. 

Prema tome predložio je da se šalje na plenarnu sednicu i glasanje će biti po nahođenju. 
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Korab Sejdiu – je rekao da mora biti ozbiljnosti i u tretiranju ali i u pronalaženju   najboljeg 

mogućeg načina za uređivanje tog organa. Slažem se sa Predsednicom da je neophodno jer je to 

inicirano i na prethodnoj sednici s naše strane kao poslanici u vezi dopisivanja predsednika. Ovaj 

zakon tretira mnogo više nego pitanje sudija EULEX-a. Mora da se razmatra mogućnost između 

dva razmatranja da se ove ideje i sugestije uzmu u obzir i da se zakon amandamentira.  

 

 Sami Kurteshi – je rekao da ovaj N/Z pokrivač kriminalnom zakonu o privatizaciji. Ovim 

zakonom se pokriju postupci Kosovske agencije za privatizaciju i za to je izmenjen i dopunjen 

toliko često jer se pokušalo da se opravdaju postupci koji su se desili u Kosovskoj agenciji 

privatizacije i Agenciji poverenja. Mislim da u vezi ovog zakona moramo biti izuzetno pažljivi 

jer možemo uspostaviti osnove za zloupotrebe kao što se desilo i do sada. Mislim da se ovim 

zakonom krše osnova prava i ja neću glasati „za“, naglasio je on.   

 

    

Frashër Krasniqi – je rekao da je stvorena nesigurnost i kaos u vezi zakona i češćeg njihovog 

amandamentovanja kod nas. To se dešava iz razloga jer značajni zakoni dolaze nam vanredno i 

ubrzano. Istina je da su se i ranije usvojeni zakoni ubrzanom procedurom ali i to je jedan od 

razloga zašto nam ne ide kako treba, potencirao je on. 

 

 Arben Gashi, - je rekao da ovaj koncept deljenja pravde da li je potrebni ili nije? Da li je 

koncept koji će postaviti pravdu u slučaju pravnih sporova između stranaka ili neće deliti 

pravdu? Indicije su da ne daje pravdu jer je    21.300 predmeta o kojima nema pravde već 17 

godina. On je nastavio rekavši da ima još dva problematična elementa. Prvi je promena  

odlučivanja, dok drugi elemenat se odnosi na dvostepenost. Ja sam za tržišnu privredu, za 

privatizaciju ali mehanizmi privatizacije moraju biti u funkciji privrede i društva, naglasio je 

Gashi.    

 

Sali Zyba – rekao je da je tu zbog stava Vlade u vezi zakona.  Predstavnik Vlade je na početku 

rekao da su započeli proces regrutovanja i po tom nakon poslaničkih pitanja se shvatilo da nije 

počeo taj proces. Taj stav je imala i Vlada je problem u odnosu na zakonu. Ako imamo 

budžetskih implikacija onda moramo svi znati. EULEX i ako je otišao ne može biti amnestiran 

jer te odgovornosti su bile njihove, rekao je Zyba. 

 

 Nakon diskusija i rezultata glasanja četiri glasova za i pet protiv, kao i jedan uzdržan, Komisija 

je usvojila ovu:   

Preporuku  

 

Da se ne usvaja u načelu Nacrt zakona br. 06/L-086 o Posebnoj komori Vrhovnog suda po 

pitanjima au vezi Kosovske agencije za privatizaciju.  

  

 

4. Nacrt zakona o izmenama i dopunama Zakona br.2004/32 o porodici   

 

 Predsednica,  je pred Komisijom  iznela navedeni nacrt zakona i pošto nije bilo diskusija, 

Komisija je jednoglasno donela ovu:  

  

 

                                                            Preporuku  
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Da se usvaja u načelu Nacrt zakona o izmenama i dopunama Zakona br.2004/32 o porodici.   

 

  

5. Razmatranje zahteva za iniciranja procedure za izmene i dopune Zakona o prodaju 

stanova o kojima postoji stanarsko pravo 

 

Predsednica,  je pred Komisijom iznela navedeni zahtev i tražila od Komisije da se izjasne po 

tom pitanju.  

 

  Nakon diskusija Komisija je jednoglasno odlučila sledeće: 

  

 

Komisija ceni da ovo pitanje nije u njenom delokrugu i odlučila da istu prosledi Komisiji za 

poljoprivredu, šumarstvo, životnu sredinu i prostorno planiranje.  

  

 

6. Razmatranje zahteva Nezavisnog sindikata bivšeg Opštinskog odbora za 

finansiranje iz Đakovice u periodu 1992-1999 

 

 

Predsednica,  ped Komisijom iznela navedeni zahtev i  tražila od Komisije da se izjasne po tom 

pitanju.  

 

  

  Nakon diskusija Komisija je jednoglasno odlučila sledeće: 

 

Komisija ceni da ovo pitanje nije u njenom delokrugu i odlučila da istu prosledi Komisiji za 

zdravstvo rad i socijalno staranje.   

 

 

7. Razno. 

 

Za ovu tačku dnevnog reda nije bilo diskusija. 

 

Sednica  je završena u  14:26. 

 

Pripremljeno od: 

Jedinice za podršku Komisiji.  

 Predsednica Komisije,  

______________ 

Albulena Haxhiu 

 

 

 

 

 


